
نظر پیشکسوتان در خصوص آینده اسکوچیچ
گروه ورزشی/ تیم ملی فوتبال ایران با حضور دراگان اسکوچیچ، ضمن کسب 
نتایجی درخشــان موفق شــد پیش از اتمام مســابقات انتخابی در قاره آسیا، 
جواز حضور در جام جهانی قطر را کسب کند. حالا یکی از سؤالات مهم این 
است که آیا اسکوچیچ در جام جهانی 2022 هم روی نیمکت تیم ملی فوتبال 
ایران می نشیند؟ این سؤالی است که دو پاسخ متفاوت برای آن مطرح است 
و در این بین فدراسیون فوتبال و در رأس آن عزیزی خادم هم موضع روشنی 
اتخاذ نکرده تا بر ابهامات بیفزاید. بر همین اساس دیروز برخی پیشکسوتان 
فوتبــال در خصوص عملکرد اســکوچیچ اظهارنظر کردند و دربــاره ادامه یا 
قطع همکاری با دراگان نظر دادند. حمید اســتیلی، بازیکن ســابق تیم ملی 
فوتبال در مورد اینکه برخی افراد معتقدند باید یک مربی بزرگ روی نیمکت 
تیم ملی در جام جهانی حضور داشــته باشــد، گفت: »نتایج تیم ملی قابل 
دفاع است، ولی کنار تیم نیستیم تا بقیه شرایط را ببینیم. ما چون نزدیک تیم 
نیستیم نمی توانیم قضاوت کنیم. اسکوچیچ از تیم ملی شناخت دارد اما از 
همه مهمتر این است که مسائل روانی و... روی تیم اثر دارد. به نظرم بهترین 
نفرات کسانی هستند که از نزدیک با اسکوچیچ کار می کنند و می توانند نظر 
دهند.« عبدالله ویسی سرمربی سابق فولاد و فعلی خیبر خرم آباد در پاسخ 
به این پرســش کــه عــده ای اعتقاد دارند اســکوچیچ 
نمی تواند در جام جهانی موفق باشــد، اظهار داشت: 
»وقتی او توانســته در مرحله مقدماتی بیشــترین برد 
را داشته باشــد، مطمئناً در جام جهانی هم می تواند 
موفق باشــد. اســکوچیچ شــادی را به کشــور ما آورده 
است. با توجه به مشکلات اقتصادی، کرونا و مسائلی 
کــه مردم ایــران درگیــر آن هســتند، پیروزی های تیم 
ملی و حضور در جام جهانی، ملت ایران را شاد کرده 
اســت. باید به اسکوچیچ احترام بگذاریم، او زحمت 
زیادی کشــیده و خودش باید در جام جهانی هدایت 
تیــم ملی ایــران را بر عهده بگیرد.« به گــزارش ایرنا، 
داریوش مصطفوی رئیس اسبق فدراسیون فوتبال با 
تمجید از عملکرد تیم ملی با دراگان اسکوچیچ بیان 
کرد: »تیم ملی با این مربی در 15 بازی، 14 پیروزی به 
دست آورده است. این آمار کجای تاریخ فوتبال رقم 
خورده اســت؟ کی روش 16 میلیون دلار پول گرفت و 
نــه تنها یــک جام کوچک، بلکه یــک پیت حلبی هم 
بــرای مملکت نیــاورد. اســکوچیچ با دســت خالی و 
یک هــزارم هزینــه کــی روش کار می کند و تیم ملی را به این عظمت رســاند. 
متأسفانه در این موضوع هم کنار یکدیگر نیستیم. اسکوچیچ باید برای جام 
جهانی در تیم ملی بماند. او یک مربی کم هزینه است، اما شکرگزار نیستیم 
و شــاید معتقدیم باید 20 میلیون دلار )برای جذب مربی( پرداخت کنیم.« 
همچنیــن بهتاش فریبا در واکنش به برخــی اظهارنظرها در مورد اینکه تیم 
ملی می تواند با یک مربی بزرگتر از اسکوچیچ از مرحله گروهی جام جهانی 
صعود کند، گفت: »همیشــه از اسکوچیچ حمایت کرده ام، دلیلش هم آمار 
او با تیم ملی است. فکر نمی کنم مربی ای مثل اسکوچیچ توانسته باشد تیم 
ملــی را در فاصله ســه بــازی به پایان مســابقات راهی جام جهانــی کند. این 
بازیکنــان در اختیار مربی دیگری )ویلموتس( بودنــد ولی به عراق و بحرین 
باختیم. آن مربی یک درخت کاشت و حالا می خواهد چندین میلیارد تومان 
پول بگیرد، وقتی مقایسه صورت می گیرد، مشخص است که آمار اسکوچیچ 
چقدر خوب بوده اســت. تصمیم فدراســیون فوتبال اســت که با اســکوچیچ 
ادامه دهد یا نه، ولی از نظر من می توان با این مربی ادامه داد، به این شرط 
کــه پشتوانه ســازی کند.« پرویــز برومند، دروازه بان پیشــین تیــم ملی هم به 
تسنیم گفت: »درست است اسکوچیچ در برهه ای از زمان سرمربی تیم ملی 
شد که بازیکنان ما در خارج از کشور بازی می کنند و کیفیت بالایی دارند، ولی 
دور از انصاف است که اسکوچیچ را بردارند. او برای تیم ملی زحمت کشیده 
و زمان گذاشــته اســت و به لحاظ فنی نیز مشکلی ندارد. شاید بحث کاریزما 
را مطرح کنند که باز هم می گویم او مشکلی ندارد. اجازه ندهیم طرز فکری 
کــه برای جــام جهانی 1998 بــه راه انداختند دوباره تکرار شــود. بازیکنان آن 
دوره فوق العاده و بی نظیر بودند و می توانســتیم از گروه مان در جام جهانی 
صعود کنیم، ولی با یک اشتباه جلال طالبی سرمربی شد و ایویچ با چشمان 
گریان از تیم ملی خداحافظی کرد. در گروه ما، آلمان پیر بود و یوگسلاوی نیز 

از دست مان در رفت.«

  پنجشنبه 14 بهمن 1400 فوتبال داخلی
 سال بیست و هشتم
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 اظهارات مبهم مشاور حقوقی رئیس فدراسیون فوتبال درخصوص اساسنامه

سیاسی کاری فدراسیون برای تحت فشار گذاشتن مجلس
محمد محمدی سدهی/ موضوع تصویب 
از  بعــد  فوتبــال  فدراســیون  اساســنامه 
اصلاحات، یکی از مسائل مهم پیرامون 
فوتبــال ایــران در ســال منتهــی بــه جام 
جهانی محسوب می شود. اصلاحاتی که 
باید تا 10 اســفند 1400 صورت بگیرد و به 
فیفا ارسال شود. مشکل اصلی اساسنامه 
فدراسیون فوتبال بند یک است و فیفا در 
ایــن بند اعتقاد دارد که فدراســیون ایران 
نباید نهــاد عمومــی- غیردولتی باشــد. 
در ایــن خصــوص حتــی بحــث احتمال 
تعلیــق فوتبــال ایــران و عدم حضــور در 
جــام جهانــی قطر بــا وجود صعــود تیم 
ملــی به جام جهانی هم به میان آمد که 
این مســأله به عدم پذیرش شــخصیت 
حقوقــی فدراســیون به عنــوان یــک نهاد 
غیردولتــی توســط فیفــا برمی گشــت. بر 
همین اساس صحبت هایی دیروز مطرح 
شــد که فدراسیون فوتبال طی هفته های 
اصــلاح  راســتای  در  اقداماتــی  گذشــته 
اساسنامه و تصویب آن توسط نمایندگان 
مجلس انجــام داده و گزارش این امور را 
به فدراســیون جهانــی ارائه کرده اســت. 
دیــروز غلامرضــا رفیعــی، مشــاور عالی 
حقوقی رئیس فدراســیون فوتبال در این 
خصــوص بــه ســایت فدراســیون گفت: 
»فیفا با ارسال پیامی به فدراسیون فوتبال 
ایران، مراتب تبریک خود بابت اقداماتی 
را که در مورد اساسنامه فدراسیون فوتبال 
با کمک مراجع ذیصلاح ملی انجام شده 

اعلام کرده است.«
ایــن اتفــاق در حالــی رخ 
تــا  کــه فدراســیون  داده 
تقریبــاً  پیــش  چنــدی 
روزانــه  به صــورت 
اعــلام می کرد بــه کمک مجلــس نیاز 
در  فدراســیون  ایــن  مســئولان  و  دارد 
صحبت های خود از مجلس درخواست 
کمک داشــتند و حتی کار بــه نامه نگاری 
با رئیس مجلس هم کشــیده شــد. حال 
ســؤال و ابهام بزرگ این است که چگونه 
فیفا بدون مصوبه مجلس از فدراســیون 
بابت اقدامات صورت گرفته تشکر کرده 
است؟ فدراســیون چگونه با فیفا مکاتبه 
کــرده و آیــا بــه صــرف اینکــه یــک نهــاد 
نظارتی داخلی پاسخی درباره خصوصی 
بودن فدراسیون داده با فیفا مکاتبه کرده 
است؟ چرا فدراسیون فوتبال شفاف همه 
چیز را اعلام نمی کند و نمی گوید چگونه 
از درخواست ها و مصاحبه های بی شمار 
بــرای تأییــد اساســنامه در مجلــس، کار 
بــه تشــکر فیفــا آن هــم بــدون مصوبــه 
مجلس رسیده اســت؟ در شرایط فعلی 
بــه نظــر می رســد فدراســیون بــه نوعــی 

قصد پنهانــکاری در ماجرای اساســنامه 
را دارد. در این راســتا دیروز محمدمهدی 
ورزش  فراکســیون  رئیــس  فروردیــن، 
مجلس در خصوص ارسال اساسنامه به 
فیفا بدون تأیید مجلس، به فارس گفت: 
»اساسنامه فدراسیون باید مورد تصویب 
مجلس شــورای اســلامی قرار بگیــرد اما 
چنین مصوبه ای وجود ندارد که مسئولان 
بگوینــد  فیفــا  بــه  فدراســیون بخواهنــد 
فدراســیون نهاد غیردولتــی غیرانتفاعی 
است. از وزیر ورزش و جوانان می خواهیم 
توضیــح بدهــد که جریــان چیســت؟ در 
کاری،  چنیــن  احتمالــی  تبعــات  مــورد 

عزیزی خادم هم باید پاسخگو باشد.«
به نظر می رســد که فدراسیون فوتبال 
بــا ایــن پنهانکاری هــا درصــدد دور زدن 
مجلس در موضوع تأیید اساسنامه است 
و در این بین کارشناســان حقوقی و حتی 
مسئولان پیشین فدراسیون فوتبال اعتقاد 
دارند اگر فیفا متوجه چنین حرکتی شود 
قطعــاً فوتبــال ایــران را بــا جریمه هــای 
ســنگین مواجه خواهــد کــرد. موضوعی 
که همین چندی پیش، گریبان اســتقلال 
و پرســپولیس را گرفــت و باعــث حــذف 
دو نماینــده فوتبــال کشــورمان از لیــگ 

قهرمانان آسیا شد.
در ایــن میان خبرنگار»ایــران« ماجرا 
را با یکی از کارشــناس حقوقی فوتبال در 

میان گذاشت تا کم و کیف موضوع مورد 
بررســی قرار بگیرد. آرش شــکریز در این 
خصوص گفت:  »صحبت های غلامرضا 
رفیعــی کوتــاه و مبهــم بــود و مشــخص 
نیســت کــه چگونه ایــن اتفــاق افتــاد اما 
رفیعــی بــدون دلیل ایــن صحبت هــا را 
مطــرح نمی کند و قطعــاً اتفاقاتی افتاده 
ایــن  از  پیــش  از آن بی خبریــم.  کــه مــا 
دائماً مســئولان فدراسیون از مجلسی ها 
درخواست داشتند هرچه زودتر اساسنامه 
تأییــد و در اختیــار فیفا قرار گیــرد و اینکه 
چگونه به یکباره این اتفــاق افتاده، جای 
ســؤال دارد. امــا امیــدوارم که ایــن اتفاق 
افتاده باشــد و اساســنامه اصلاح شده به 
فیفا ارســال و به تأیید فدراسیون جهانی 
رسیده باشد.« او اظهار داشت:  »ایراد فیفا 
به بند یک اساســنامه فدراســیون فوتبال 
و همان مباحثی بــود که در خصوص آن 
بارها بحث شده است. بحث بر سر بیان 
عبــارت نهاد عمومی غیردولتی اســت و 
فیفــا بر این موضــوع تأکید ویــژه ای دارد 
کــه فدراســیون فوتبال باید یک مؤسســه 
ســال های  طــول  در  باشــد.  غیردولتــی 
گذشــته بارها به فیفا گزارش های خلاف 
واقــع داده شــد، بخصــوص در ســال 86 
کــه این اتفاق رخ داد تا اینکه فیفا متوجه 
شــد ایــن گزارش هــا خــلاف واقع اســت. 
نهایتــاً آنهــا یقــه فدراســیون را گرفتنــد 

و اجــازه ندادنــد انتخابــات برگــزار شــود 
و دیدیــد کــه انتخابــات برگــزار نشــد تــا 
اساسنامه تصویب شــود. بهترین راه این 
اســت که ما با مراجع بالادستی صادقانه 
برخــورد کنیم و راه هایــی را که منتهی به 
کارِ درســت اســت انجــام بدهیــم.« این 
کارشــناس حقوقی در پاسخ به ابهامات 
نشــدن  تصویــب  و  موضــوع  ایــن  زیــاد 
اساسنامه فدراســیون فوتبال در مجلس 
احتمــالًا  داشت: »فدراســیون  اظهــار 
پیش نویــس اساســنامه را به فیفا ارســال 
و فیفــا پیش نویــس را تأیید کرده اســت. 
بــه نوعی فدراســیون می خواهد مجلس 
را تحت فشــار قــرار دهد تا هرچــه زودتر 
اساســنامه بــه تأییــد مجلس برســد. اگر 
اساســنامه فدراســیون فوتبــال تــا تاریــخ 
10 اســفندماه تأیید نشــود، قطعاً تبعات 
ســنگینی چون تعلیق بــرای فوتبال مان 
خواهد داشــت. این اتفاق خوبی برای ما 
نیست و امیدواریم که با تعامل مسئولان، 

مشکلات برطرف شود.«
ë  بازنگری ماهیت حقوقی فدراســیون با

همکاری مجلس و فیفا
 طبق بنــد 2 ماده 87 اساســنامه که 
به تأییــد فیفا رســیده، ماهیت حقوقی 
فدراســیون بایــد بــه موجــب بازنگــری 
قانــون ملــی ورزش باشــد کــه توســط 
دولــت و مجلس ایران با همکاری فیفا 
و کنفدراســیون فوتبــال آســیا صــورت 
پذیرد. به گزارش تســنیم، یعنی قانون 
ملی ورزش ایران درباره فدراسیون های 
ورزشی که طبق قوانین ملی، نهادهای 
عمومی غیردولتی شــناخته می شوند، 
مورد بازنگــری قرار بگیرد و به تصویب 
دولت و مجلس برسد تا طبق ماده یک 
اساسنامه فدراسیون فوتبال مؤسسه ای 
و  غیردولتــی  غیرانتفاعــی،  مســتقل، 
دارای شخصیت حقوقی شناخته شود. 
نماینــدگان مجلــس ایــران می گوینــد 
ماهیــت  بخواهنــد  کــه  صورتــی  در 
حقوقــی فدراســیون ها یــا بــه صــورت 
اســتثنا فدراســیون فوتبــال را اینگونــه 
تعریف کنند، باید قوانین وزارتخانه ها، 
را  مختلفــی  مؤسســات  و  ســازمان ها 
مورد بازنگری قرار دهند تا این ماهیت 
حقوقی اجرایی شــود. حالا چگونه بوده 
که پیش از رقم خوردن چنین اقداماتی، 
فدراســیون فوتبال و شخص غلامرضا 
رفیعی مشاور حقوقی فدراسیون مدعی 
تبریــک فیفــا بابــت اقدامــات صــورت 
گرفته درباره اساسنامه می شوند؟ وقتی 
هنوز مجلس ایران اقدامی در این مورد 
انجام نــداده، چطور فیفــا تبریک گفته 

است؟

بیانیه گل گهر علیه استقلال
ماجرای پاتوسی برای اثبات بی عدالتی در فوتبال ایران 

کافی است
 گروه ورزشــی/ کمیته اســتیناف فدراســیون فوتبــال روز سه شــنبه رأی مربوط 
بــه بازیکن گابنی گل گهر ســیرجان، اریک باگناما را که پیش تر توســط کمیته 
انضباطــی صــادر شــده بــود تأیید کــرد. البتــه کمیته اســتیناف جریمــه 700 
میلیون تومانی باشــگاه  گل گهر را به ۵0 میلیــون تومان تقلیل داد. در همین 
راســتا باشگاه گل گهر ســیرجان با صدور بیانیه ای تند این گونه نسبت به رأی 
کمیته اســتیناف واکنش نشــان داد: »صفحه  دیگری از بی عدالتی در فوتبال 
ایــران ورق خورد. نمایشــی مضحــک از بی قانونی که این بار قــرار بود قربانی 
آن باشــگاه گل گهــر ســیرجان باشــد. از همــان روزی کــه باشــگاه های شــاکی 
پروســه گدایی امتیاز را شروع کردند، شما هم کمر همت را بستید تا زحمات 
بازیکنان گل گهر را که در زمین مسابقه کسب امتیاز کرده بودند در قالب بذل 
و بخشــش، نثار تیم هایی کنید که در زمین بــازی عاجز از نتیجه گیری بودند. 
اگر در این پرونده جای شاکی عوض می شد، آیا باز هم جرأت داشتید چنین 
رأی بی سابقه ای را صادر کنید؟ اگر پاسخ تان مثبت است، پس کمی به عقب 
برگردیــد و به ماجراهای مشــابه نگاهی بیندازید. همان یــک ماجرای آیاندا 
پاتوســی برای اثبات این بی عدالتی کافی است. چگونه در زمانی که استقلال 
در جایگاه متهم قرار داشــت، مشکل پاتوسی به شکلی عجیب و معجزه آسا 
حل شــد، اما این بار چون یک باشــگاه مظلوم شهرستانی را در جایگاه متهم 
قرار دادید، چشــم بر همه موارد قبلی بستید و با توجیهات خنده دار، نه تنها 
حق گل گهر را که با برهم زدن یکپارچگی لیگ، حق سایر تیم ها را نیز تضییع 
کردید؟« در بخش دیگری از این بیانیه آمده اســت: »باشگاه گل گهر در کلیه 
دفاعیــات خود به کرات تأکید کرد که در پروســه جذب اریــک باگناما کاملًا بر 
اســاس آیین نامه جذب بازیکنان خارجی و دســتورالعمل های سازمان  لیگ 
عمل کرده و پس از طی همه مقدمات و تشــریفات اداری، تأیید مدارک این 
بازیکن از سوی کمیته روابط  بین الملل فدراسیون و صدور کارت بازی نامبرده 
از ســوی ســازمان لیگ، به صورت کاملًا قانونی از بازیکن خود در ترکیب تیم 
اســتفاده کرد. باید این بی عدالتی تاریخی در صفحه فوتبال ایران حک شود. 
باشگاه گل گهر سیرجان هم چنان پیگیر حقوق از دست رفته خود خواهد بود 
و لایحه ها و دفاعیات خود را منتشــر خواهد کرد.« همچنین امیر قلعه نویی، 
سرمربی گل گهر با انتشار متن جالبی در اینستاگرام این گونه به حکم کمیته 
اســتیناف واکنش نشان داد: »چه کســی حق دارد امیدوار باشد؟ امیدواری از 
کیفیــت می آید و کســی کــه برای کیفیت خــود و مجموعه اش تلاشــی نکرده 
ســزاوار امید نیســت. نمایشــی که بچه های من در نیم فصل اول داشــتند اگر 
بهترین نبوده، قطعاً از ســه نمایش برتر یک تیم برای رســیدن به قله است. 
روزهای بی عدالتی آمده و شما را در راه رسیدن به قله عقب رانده اما چیزی 
تغییــر نکرده. شــما همــان آدم ها با همان توانایی و شایســتگی هســتید و 
دلیلی برای بی خیال شــدن وجود ندارد. بازگشــتن از این مسیر ساده ترین 
کار و البته اشتباه ترین است. زمانی که برای بازگشت می گذاریم تفاوتی با 
زمان سپری شده برای صعود به قله ندارد. در کنار امید، یک اسلحه دیگر 
هــم پر شــال خود داریم؛ انگیــزه! انگیزه اگر بد بود از خصلت های انســان 
نبــود و باعــث بقای او نمی شــد. انگیزه مضاعف اگر به خودزنی نرســد به 
انگیزه و اراده می رسد و می شود آن چیزی که باعث پیروزی حسن یزدانی 
برابــر تیلور شــد. مطمئن باشــید بازنــده این بازی ما نیســتیم... فــردا روز 

دیگری است.«

ره
چه

تمام اقدامات، باید به شادی مردم ختم شود

احمدرضا عابدزاده: از پیشرفت امیر خوشحالم
احمدرضــا عابــدزاده کاپیتان ســابق تیم ملــی دیروز در جمــع خبرنگاران 
درباره حضور پسرش درون دروازه تیم ملی گفت: »خدا را شکر که شرایط 
پسرم هر روز بهتر می شود اما شادی مردم از همه چیز مهم تر است. سال 
1۳7۴ امیــر را در زمیــن تمریــن تیم ملی و پرســپولیس با خــودم می بردم 
و پشــت دروازه نگه می داشــتم تــا همه چیــز را ببیند. این مســأله آینده ای 
بــرای کودکانــی خواهد بود که ســن کمــی دارند تا از این نقطــه همه چیز را 
ببیننــد.« او درخصوص شــرایط آکادمی دروازاه بانــی اش توضیح داد: »ما 
نفرات بســیار خوبی داریم. یک بچه 11 ســاله در آکادمی به گونه ای تمرین 
می کند که انگار 2۵ ســال ســن دارد و آنها بســیار بانظم و با انگیره هستند. 
کار در آکادمی بســیار مهم اســت.« عابدزاده درباره موفقیت تیم ملی هم 

عنــوان کــرد: »از نتایــج تیم ملــی خوشــحالم. هر بازیکنــی در تیم 
ملی حضور داشته باشــد، با تمام وجود می خواهد 

نتیجــه بگیــرد. مــا زمــان قدیم بــا اســترس بازی 
می کردیم تا به جــام جهانی برویم 

در زمــان مدیریــت داریــوش 
 20 از  پــس  مصطفــوی 

ســال به جــام جهانی 
افتخاری  کــه  رفتیم 
بــرای این مملکت 
امــروز  ولــی  بــود 

جلوتر از همه تیم ها 
صعود کردیــم. به نظر من، هر اقدامی که 

انجام می شــود باید به شــادی مردم ختم شــود. 
تیــم ملی نقــش مهمی در شــادی مــردم دارد.« 
امیــر عابــدزاده دروازه بــان تیــم ملــی هــم درباره 

صعــود تیــم ملــی به جــام  جهانــی قطــر گفت: 
»پــس از برتری مقابل عراق بســیار خوشــحال 

بــودم و خواســتم آن را بــا پدرم تقســیم کنم. 
صعــود بســیار دلچســبی بــود و همــه مردم 
کشــورم در ایــن شــادی ســهیم هســتند.« او 

درخصــوص حضــور در مراســم خیریــه چنین 
نظــر داد: »از یــک ماه قبــل برای حضــور در این 

مراســم دعوت شــده بودم. از حضور در این مراسم 
خوشــحالم و تلاش می کنم بتوانم بــه کودکان حاضر 
در اینجــا انــرژی بدهــم. وظیفه انسان هاســت که کنار 

هم باشند و هرگاه فرصتی داشته باشم حتماً از این 
اقدمات انجام می دهم.

بــازی  تنهــا  در   / جیــرودی  حامــد 
باقیمانــده از هفته شــانزدهم لیگ 
برتــر، هــوادار و اســتقلال از ســاعت 
17 فــردا در ورزشــگاه انقــلاب کرج 
بــه مصــاف هــم می رونــد. دیداری 
کــه قضــاوت آن را ســید علی اصغر 
کمک هایــش،  همــراه  بــه  مؤمنــی 
ســید یعقوب حجتی و هیوا بهمنی 
بر عهده خواهد داشت. این مسابقه 
قــرار بــود ابتــدا دوم بهمــن برگــزار 
شــود اما پــس از اینکه اســتقلالی ها 
ایــن  بــازی  و  شــدند  کرونــا  درگیــر 
تیــم در جــام حذفــی برابــر پیــکان 
بــه تعویــق افتاد، این مســابقه به 6 
بهمن موکول شــد ولی استقلالی ها 
که هنــوز بهبودی کامــل پیدا نکرده 
در  را  کامل شــان  نفــرات  و  بودنــد 
تاریــخ  ایــن  بــه  نداشــتند،  اختیــار 
هــم معتــرض شــدند و در نهایــت 
را  پیــش رو  لیــگ جمعــه  ســازمان 
به عنــوان تاریــخ برگزاری مســابقه 
حالــی  در  هــوادار  کــرد.  انتخــاب 
نیم فصــل اول را بــه پایــان رســاند 
کــه بــا 14 امتیــاز در رده دوازدهــم 
تیــم در 4  ایــن  قــرار دارد.  جــدول 
بــازی آخرش به پیروزی نرســیده و 
2 شکســت پیاپــی داشــته اســت اما 
اســتقلالی ها، نیــم فصــل اول را بــا 

کســب ۳5 امتیاز و با قرار گرفتن در 
رتبه اول به پایان بردند. خبر خوبی 
کــه آبی پوشــان پایتخــت شــنیدند، 
ایــن بــود کــه 2 امتیــاز آن حاصل از 
رأی کمیتــه انضباطــی در خصوص 
بازی این تیم برابــر گل گهر با تأیید 
رأی توســط کمیته استیناف قطعی 
شــد. شــاگردان فرهــاد مجیــدی که 
در نیم فصــل اول تنهــا تیــم بــدون 
بــازی   2 بودنــد،  لیــگ  شکســت 
قبلــی شــان را هــم با برد پشت ســر 
گذاشــته اند و حالا با این امید ادامه 
بازی هــای خود را پیگیــری می کنند 
که به عنوان قهرمانی لیگ بیســت 

و یکم دست پیدا کنند.
نکته جالبی که در خصوص بازی 
هــوادار و اســتقلال وجــود دارد این 
اســت که هوادار یکی از شــبیه ترین 
تیم هــای بــه اســتقلال اســت. ایــن 
تیــم کــه اولین فصل حضــورش در 
لیــگ برتــر فوتبــال ایران را ســپری 
می کنــد، از رنــگ پیراهــن گرفتــه تا 
مدیرعامل، ســرمربی و بازیکنان از 
اســتقلال تبعیت می کند. مدیریت 
این باشگاه را بهرام امیری بر عهده 
در  اســتقلال  در  ســال ها  کــه  دارد 
ســمت های مختلف حضور داشــته 
و در کنــارش رضــا عنایتی به عنوان 

ســرمربی حضــور دارد کــه یکــی از 
اســتقلال  تاریــخ  گلزنــان  بهتریــن 
تیــم،  ایــن  در  می شــود.  محســوب 
بازیکنانــی ماننــد محمــد قاضــی، 
داریوش شجاعیان و روح الله باقری 
بــازی می کننــد کــه ســابقه حضــور 
را  پایتخــت  آبی پوشــان  جمــع  در 
هــم  دارنــد. حــالا  کارنامه شــان  در 
بابــک مرادی کــه تــا نیم فصل اول 
در اســتقلال حضور داشت، به آنها 
اضافه شده و اگر در بازی فردا برابر 
ایــن تیم بــه میدان بــرود، لحظاتی 

دیدنی رقم خواهد خورد.
استقلال در بازی رفت با تک گل 
جعفر سلمانی، یک بر صفر هوادار 
دیــد  بایــد  حــالا  و  داد  شکســت  را 
در  کرونــا،  دادن  شکســت  از  پــس 
ایــن مســابقه چــه نتیجه ای کســب 
می کنــد. آبی هــا در این بــازی کوین 
یامگا بازیکن فرانسوی و گلزن شان 
اختیــار  در   محرومیــت  به دلیــل  را 
ندارند و باید دید در این میان کدام 
یک از شــاگردان مجیدی می توانند 
ســتاره تیــم او لقــب بگیرنــد. البتــه 
انگیــزه  از  هــم،  هــوادار  بازیکنــان 
زیــادی برخوردارند و ایــن موضوع 
شــاید باعث به وجود آمدن شرایط 

دیگری در بازی شود.

ساعت 17 فردا؛ هوادار و استقلال در هفته شانزدهم به مصاف هم می روند

استقلالی های قدیم و جدید به هم رسیدند

ش
ــر

بــ
تمرین تیم فوتبال اســتقلال جهت آماده ســازی برای دیدار با هوادار دیروز در زمین مجموعه ورزشی آرارات برگزار 
شــد. گابریل پین در تمرین آبی پوشــان حضور نداشــت. این مربی قرار بود طی روزهای گذشــته وارد ایران شــود اما 
هنــوز در تمرینــات شــرکت نکرده اســت. آرش رضاوند که روز سه شــنبه برای مذاکرات جهت جدایی از اســتقلال با 
مسئولان این باشگاه مذاکره کرد و در تمرین حضور نداشت دیروز دوباره به تمرینات تیمش بازگشت. این گونه به 
نظر می رسد که کشمکش بین باشگاه فولاد و استقلال برای انتقال حردانی و رضاوند و کریم  زاده ادامه دارد. رشید 
مظاهری که حضورش در فولاد خوزســتان منتفی شــده است دیروز برای دومین بار متوالی در تمرینات آبی پوشان 
شــرکت کــرد. ظاهــراً این بازیکن بعد از منتفی شــدن حضورش در فــولاد تصمیم گرفته در جمع آبی پوشــان باقی 
بماند. صبح دیروز علوی سرپرست فولاد اعلام کرد که مذاکرات در مورد این بازیکن ادامه دارد ولی ظاهراً مظاهری 
تصمیم گرفته در نیم فصل دوم در جمع آبی پوشــان باقی بماند. ســیاوش یزدانی و عارف آقاســی بازیکنان ملی 
پوش استقلال،دیروز خود را به کادر فنی این تیم معرفی کردند. این در حالی است که آبی ها روز جمعه در ورزشگاه 

انقلاب کرج به مصاف هوادار تهران خواهند رفت.

ادامه غیبت پین، بازگشت ملی پوشان و رضاوند به تمرین استقلال

ش
ــر

بــ

احمدرضــا براتــی، رئیس ســابق کمیتــه تدوین و تطبیــق مقررات 
فدراســیون فوتبــال درخصــوص پیــام تبریــک فیفــا به فدراســیون 
فوتبال بابت اقداماتی که در مورد اساســنامه این فدراسیون انجام 
شده، به »ایران« گفت:  »حقیقتاً من در جریان اتفاقات و اقدامات 
فدراســیون فوتبال نیســتم و نامه ارســال شــده توســط فدراســیون 
و نامــه ای را کــه فدراســیون از طرف فیفــا دریافت کــرده ندیده ام، 
بنابرایــن نمی توانــم درخصوص این موضوع خیلــی واضح اظهار 
نظر کنم.« علاوه بر این اســماعیل حســین زهی، عضو فراکســیون 
مجلــس هــم در تمــاس خبرنــگار »ایــران« از تمامــی موضوعات 

اساسنامه فدراسیون فوتبال در مجلس اظهار بی اطلاعی کرد.

بی اطلاعی عضو فراکسیون ورزش مجلس از اساسنامه

آبی ها در انتظار آماده سازی زمین جدید
طــی  اســتقلالی ها  کــه  مشــکلاتی  از  پــس 
برگــزاری  درخصــوص  گذشــته  ســال های 
تمرینــات خود در یک زمین چمن با کیفیت 
داشتند، مدیران این تیم توانستند در ابتدای 

ایــن  بــرای  را  آرارات  تمریــن  زمیــن  فصــل 
منظــور اجــاره کنند اما بــا آغاز فصل ســرما، 
زمیــن چمــن آرارات نیــز کیفیــت خــود را از 
دســت داد و این مسأله ســبب شد مصطفی 

آجورلــو مدیرعامل اســتقلال، مذاکراتی را با 
مســئولان مجموعــه ورزشــی انقــلاب انجام 
دهد و پیش قراردادی نیز جهت بهره برداری 
اســتقلال از این مجموعه به امضا رســید. به 

دلیل شــرایط زمین چمن مجموعه انقلاب، 
ایــن  چمــن  ترمیــم  و  بازســازی  عملیــات 
مجموعه بلافاصله در دســتور کار قرار گرفت 
و طبــق گفته هــای پیمانــکار ایــن مجموعــه، 

عملیات آماده سازی زمین تمرین انقلاب تا 
روز جمعــه پایان خواهد یافت و آبی پوشــان 
در هفتــه آینده قادر خواهند بود که تمرینات 

خود را در این مکان برگزار کنند.


